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Недавно за ініціативою нашої Академії,
низки міністерств та галузевих акаде�

мій у Харкові вперше в історії України була
скликана конференція з питань правового,
організаційного і наукового забезпечення
інноваційної стратегії держави. Висновки
конференції передані Президенту України,
главі Уряду та голові Верховної Ради. Україні
не варто вишукувати стратегію свого розвит�
ку. Вона одна, тільки називається по�різно�
му — технологічний прорив, інноваційний
прорив, економічний прорив і т.д. Україна
серйозно програє′ передовим країнам у дохо�
дах від інноваційної діяльності: високі тех�
нології дають зростання ВВП менше 1%, тоді
як у світі — від 50 до 90%. Ні проект бюдже�
ту, ні чинне законодавство ніяк не сприяють
поліпшенню цієї ситуації.

Ще одним важливим висновком конференції
є те, що правового поля інноваційної діяльності
у нас майже не існує. Адже 1,7% ВВП на розви�
ток науки не виділяється державою і досі, є сер�
йозні проблеми з нарахуванням наукових
пенсій, не створено жодного венчурного фонду,
не врегульовано питання фінансування науко�
вої складової виробництва. Щороку Державний
бюджет намагається заощадити на науці. Фор�
мування правового поля у сфері науки необхід�
но розпочати з кодексу, який би регулював прий�
няття законів про наукову діяльність.

Тому вважаю, що у наше рішення маємо обо�
в’язково включити питання розробки кодексу
та пакета законів, які б регулювали стратегію
сучасного інноваційного розвитку України.
Слід також розглянути проблеми, пов’язані зі
стимулюванням діяльності технопарків.
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Якщо ми поважатимемо себе і свої здобут�
ки, тоді нас поважатиме весь світ. У

США визнано патенти Бориса Євгеновича
Патона і мої, в яких ми дослідили і визначи�
ли фактор росту судин. Це дає змогу після пе�
ренесеного людиною інфаркту вирощувати
на місці відмерлих судин нові, які допомага�
ють серцю працювати і забезпечувати його
функції. Кабінет Міністрів України повідо�
мив, що в нашому Інституті урології з наступ�
ного року відкриють Інститут медичної гене�
тики. Хочу подякувати членам Комітету з
питань науки і освіти Верховної Ради за ува�
гу до нашої роботи. Уряд також звернувся з
проханням створити групу експертів — про�

відних фахівців. На мої приватні листи
відгукнулися найкращі науковці світу, які
погодилися працювати для України. Це —
лауреати Нобелівської премії Хейфлік,
А. Чехановер, Д. Кулі, Р. Вайт та ін. Нещодав�
но члени Комітету Верховної Ради України
з питань охорони здоров’я спільно з науков�
цями відвідали Донецьк, який характери�
зується підвищеним рівнем  травматизму,
оскільки це район вуглевидобутку. Тут було
продемонстровано реально діючі розробки
вчених�медиків. Нашими здобутками сер�
йозно зацікавилися науковці Німеччини та
Індії, які запрошують нас до співпраці. Про�
хання до народних депутатів України врегу�




